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SVODKA UDÁLOSTÍ 

25. 11. – 1. 12. 2023 

 

 

1. R-JUREČKA PROLAMUJE BANKOVNÍ TAJEMSTVÍ – „PROŠLO TO BEZ 
ODŮVODNĚNÍ“                                                                                                     ČR 

26.11.2023 Sněmovnou hladce prošla kontroverzní změna, která má umožnit ministerstvu práce 
a jeho úřadům prolamovat bankovní tajemství. Úřady práce by tak získaly pravomoc nahlížet 
na bankovní údaje lidí i třeba jejich rodinných příslušníků. Problematická není jen otázka, jak 
moc je to přiměřené, ale i samotný proces, kdy se takovýto potenciálně výrazný zásah 
do soukromí lidí dostal do novely zákona jako pozměňovací návrh, u kterého se ani nikdo 
neobtěžoval se zdůvodňováním. Kritizují to organizace zabývající se právem na soukromí 
a ochranou osobních údajů. Vláda v programovém prohlášení slíbila změny v systému 
sociálních dávek a ministr Jurečka slíbil revizi systému v takovém duchu, aby již „neměl 
prostor ke zneužívání“. „Nejde primárně o to hledat nějaké finanční úspory – to je samozřejmě 
sekundární efekt, ale jde o to, aby lidé, kteří objektivně pracovat mohou, pracovali,“ řekl 
dříve Jurečka. Revizi systému dávek slibovaly i předchozí vlády. Také jejich ministři mluvili 
o zneužívání podpor. Experti na sociální problematiku ale dlouhodobě odmítají, že by se dávky 
zneužívaly masově.    1-2-5-6 
https://echo24.cz/a/HwUY3/zpravy-domaci-bankovni-tajemstvi-prolomeni-novela-
davky-jurecka 
---------------------------------------------- 

2. R-FIALA PODRAZIL VLASTNÍHO MINISTRA. AŤ MU VÁLEK HODÍ 
DOHODU S LÉKAŘI NA HLAVU, ZUŘÍ KALOUSEK                                                      
ČR 

28.11.2023 Čtvrtek přinesl poněkud nečekanou dohodu mezi nespokojenými lékaři a vládou 
Petra Fialy, která jim přislíbila takřka 10 miliard korun na platy navíc. Dohoda by měla odvrátit 
chystaný protest lékařů, kteří vypověděli přesčasy, na druhou stranu ale vyprovokovala 
k okamžitým a ostrým reakcím některé politiky. Exministr financí a spolustraník nynějšího 
ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09) Miroslav Kalousek například krátce 
po ohlášení dohodu prohlásil, že Fiala Válka jednoduše podrazil. Předseda vlády nabídl 
lékařům pro příští rok 9,8 miliardy korun z veřejného zdravotního pojištění na nárůst 
odměňování. Půjde o dodatek k úhradové vyhlášce, aby byl závazný pro státní i krajské, 
městské či soukromé nemocnice, řekl Fiala po jednání. Svůj protest lékaři, kteří vypověděli 
přesčasy, podle viceprezidenta České lékařské komory (ČLK) Jana Přády odvolají tehdy, 
až se premiérem předložená nabídka potvrdí písemně.    4-5 
https://echo24.cz/a/Hq9uv/zpravy-domov-dohoda-lekari-fiala-podrazil-ministr-valek-
hodi-zuri-kalousek 
---------------------------------------------- 
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3. R-JAK OVCE ČEKÁME NA VERDIKT                                                          ČR  

29.11.2023 Čím déle žijeme ve svobodě a v demokracii, tím těžší bývá pochopit, podle jakého 
mechanismu se některá témata stávají velkými tématy pro společenskou diskusi a některá 
se začínají řešit, když už je pozdě a řešení v dané chvíli už není – nebo jen s vysokými náklady. 
Aktuálně je záhadou, proč se veřejný prostor chová téměř až netečně k ohlášenému růstu cen 
elektřiny od ledna. Pokud regulovaná složka elektřiny tvoří asi 40 procent celkové ceny 
elektřiny, znamenalo by zdražení regulované složky o 71 procent při zachování stejné ceny 
za silovou elektřinu celkový nárůst ceny asi o čtvrtinu. 1-4-5 
https://echo24.cz/a/Hr57q/komentar-daniel-kaiser-jako-ovce-cekame-na-verdikt 
---------------------------------------------- 

4. R-„LIDÉ JSOU ZNECHUCENI.“ AGENTURY MAJÍ JASNO, FIALOVI 
VOLIČI UŽ NECHTĚJÍ K VOLBÁM      ČR 

30.11.2023 Už několik volebních modelů za sebou potvrzuje slábnoucí zájem voličů o koalici 
Spolu, a především vládního lídra ODS. Podle posledního průzkumu agentury STEM by 
občanští demokraté dokonce nyní skončili až třetí, před ně by se totiž dostalo SPD Tomia 
Okamury, zatímco pohodlný náskok si udržuje stále hnutí ANO. Podle expertů se zřetelně 
projevuje frustrace z vleklé krize a neschopnosti premiéra Petra Fialy na ni adekvátně reagovat. 
Čím dál tím více lidí tak zvažuje, že nepůjde volit vůbec. V listopadu by podle STEM sněmovní 
volby vyhrálo opoziční hnutí ANO se ziskem 33,2 procenta hlasů. Dlouhodobě druhá Občanská 
demokratická strana by pak skončila se ziskem 11,6 procenta až na třetím místě za SPD, které 
by dalo hlas 12 procent voličů.   1-2-3-5 
https://echo24.cz/a/HKe5L/zpravy-domov-lide-znechuceni-fiala-ods-doplacet-boom-
nevolici 
---------------------------------------------- 

5. R-STANJURA HODIL VINAŘŮM NA HLAVU JEJICH VÝJIMKU Z DANĚ. 
PODLE ZÁKONA TO NEJDE.   ČR 

30.11.2023 Mnohaměsíční diskuze o zdanění takzvaného tichého vína rozstřelil nový návrh 
Svazu vinařů – daň nezavádět, ale místo ní stanovit minimální cenu za obsah ethanolu ve víně. 
Nápad, který zaštítil i ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL), ale naráží u dalších 
podnikatelů, a poněkud kuriózně i u resortu financí. Novinku oznámil Výborný po jednání 
v úterý po jednání pracovní skupiny ministerstva zemědělství společně s prezidentem Svazu 
vinařů Martinem Chladem. Podle toho je sektor vinařství specifický tím, že se ho týká speciální 
evropská i tuzemská legislativa. Trh je zároveň podle něj velmi netransparentní a je potřeba 
směřovat k úpravě zákona o vinařství a vinohradnictví. „Pro nás je nesystémové, aby docházelo 
ke změně ve spotřební dani bez toho, abychom to řešili v rámci evropské směrnice,“ řekl 
na brífinku.  4-5 
https://echo24.cz/a/HW4AF/zpravy-domov-stanjura-vinari-hodil-hlava-vyjimka-dane-
zakon-nejde 
---------------------------------------------- 
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6. R-FICO: SOCIÁLNÍ TERORISTI Z ÚRSE DOSTANOU PADÁKY! ŽÁDNÉ 
ZVYŠOVÁNÍ CEN PLYNU NEBUDE!                                                                 SR 
 

29.11.2023 Víte, jaký je recept na neřešitelné situace, do kterých nás dostala předchozí vláda? 
Receptem je odpověď na otázku, jak dostat 4 slony do už i na Slovensku slavné FIAT 500. Dvou 
dopředu a dva dozadu, uvedl ve svém videoblogu adresovaném svým příznivcům, občanům 
Slovenska, ale i skupině nepřátelských mainstreamových médií předseda slovenské vlády 
Robert Fico. Premiér Robert Fico (Směr-SSD) avizuje, že odvolá předsedu Úřadu pro regulaci 
síťových odvětví (ÚRSO) Andreje Jurise a pravděpodobně i další členy úřadu. Fico pozval 
Jurise ve středu na jednání vlády. Měl vysvětlit, proč rozhodl o zvýšení cen plynu pro 
domácnosti o 125 %, aniž by o tom informoval vládu. Toto zvýšení cen učinil úřad podle 
premiéra záměrně, aby zkomplikovaly kroky vládě.  4-5 
https://www.infovojna.bz/article/video-fico-si-pozval-na-koberec-sefa-uradu-pre-
regulaciu-sietovych-odvetvi-ktory-na-hulvata-chcel-slovakom-zvysit-ceny-plynu-o-125-
percent 
---------------------------------------------- 

7. R-EXPREMIÉR PAROUBEK: SLABINY ČESKÉHO STÁTNÍHO ROZPOČTU 
PRO ROK 2024       ČR 

30.11.2023 Po celou svou profesionální kariéru dělám na nejrůznějších pracovních úrovních rozpočty. 
Dříve i dnes na úrovni podnikové, firemní. A v nedávné minulosti jsem spolupracoval také na vytváření 
a obhajobě státního rozpočtu, coby premiér země. A jako finanční náměstek primátora také na rozpočtu 
hl. m. Prahy. Vždy jsem se snažil, aby rozpočet realisticky vystihoval skutečnost budoucích 
ekonomických jevů, aby se nevznášel v iluzích. Aby zkrátka byl dobrým východiskem pro řízení státu, 
města či firmy. Ve vládě dnes sedí lidé, kteří nemají ekonomickou zkušenost na takové úrovni, 
kterou jsem musel absolvovat ve svém životě já. A zdá se, že na ministerstvu financí již nejsou 
ti úředníci, kteří dokázali v minulosti zabránit politikům v rozpočtových zvrhlostech. Za tento 
rok zažijeme nejspíše meziroční pokles HDP o 1 %. A protože síly setrvačnosti v ekonomice 
formují i následující období (alespoň zčásti), mohu směle označit vládní představy o 
hospodářském růstu v roce 2024 jako přehnané. Ostatně, vláda již postupně odchází od 
představy, že v příštím roce už budeme zaznamenávat růst HDP o 2–3 %.    4-5 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/ekonomika/slabiny-statniho-rozpoctu-pro-rok-2024 
---------------------------------------------- 

8. R-KOLÁŘŮV PRŮŠVIH. NEJDŘÍV KÁZAL O LŽÍCH. PAK JE SÁM ŠÍŘIL A 
PIRÁTI HO NAČAPALI.                                                                                       ČR 

25.11.2023 Jeden den se snaží studenty vzdělat v problematice rychlého šíření dezinformací, 
druhý den je sám tím, kdo je v internetovém prostředí bez dostatečného ověření informací šíří. 
Poslanec Ondřej Kolář (TOP 09) už naštval i Piráty kvůli tvrzení, že „jejich“ ministr zahraničí 
Jan Lipavský se chystá povečeřet se svým ruským protějškem Sergejem Lavrovem. Poslanec 
Ondřej Kolář považuje za důležité, aby se česká společnost dokázala bránit dezinformacím a 
včas je rozpoznala. Nelíbí se mu, že vláda v boji s dezinformacemi je nečinná. „Dezinformace 
se šíří bleskově a všude, boj proti nim stojí na místě. Aby ne, když ani vládní zmocněnec pro 
národní bezpečnost, který má boj s dezinfem a hybridními hrozbami na starost, veřejně říká, že 
dezinformace ani nedokáže definovat.  1-2-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Kolaruv-prusvih-Nejdriv-kazal-o-lzich-
Pak-je-sam-siril-a-Pirati-ho-nacapali-746884R- 



SVODKA UDÁLOSTÍ č.8                                         25.11. – 1.12. 2023 12.1 

4 
 

9. R-VOJENSKÝ A POLITICKÝ ANALYTIK ŠTEFEC: EU STÁLE VÍCE 
PŘIPOMÍNÁ ŘÍMSKOU ŘÍŠI V DOBĚ JEJÍHO KONCE.                             ČR 

27.11.2023 Z historie známe příklady fatálních útoků malých odhodlaných skupin na zdánlivě 
neporazitelné říše, připomíná na Facebooku Jaroslav Štefec. Španěl Hernáno Cortéz s pouhými 
několika stovkami mužů, pár koňmi a patnácti děly dokázal svou inteligencí, urputností a 
nezlomnou křesťanskou vírou na přelomu let 1520 a 1521 zcela rozvrátit a ovládnout aztéckou 
říši s jedenácti milióny obyvatel. Jeho vzdálený příbuzný, Francisco Pizarro, s pouhými dvěma 
stovkami mužů dokázal v roce 1532 srazit na kolena téměř osmdesátitisícovou armádu inckého 
panovníka Atahualpy a zpečetit tak osud incké říše. Obě „dobyvatelské mise“, jak Cortézova, 
tak Pizarrova, byly pro napadené říše smrtící a vedly k jejich zániku. Na pozadí perfektně 
naplánovaného a připraveného teroristického útoku bojovníků Hamásu na území Izraele se jako 
občan ČR proto logicky musím ptát, zda jsme na podobné útoky připraveni i my a zda by jim 
Česká republika, potácející se na hraně ekonomického a sociálního chaosu, dokázala vůbec 
odolat. 1-2-4-5-6 
https://www.facebook.com/search/top/?q=Jaroslav%20%C5%A0tefec 
---------------------------------------------- 

10. R-ČESKÝ PARLAMENT JE POBOČKA IZRAELSKÉHO KNESSETU. 
NEUVĚŘITELNÉ POČTY POSLANECKÝCH SKUPIN „PŘÁTEL CIZÍCH 
ZEMÍ“.  ČR 

28.11.2023 V „českém“ parlamentu existuje řada institucí a jednou z nich jsou i tak zvané 
„meziparlamentní skupiny přátel“. Jedná se o skupiny poslanců, kteří mají pozitivní vztah k 
nějaké zemi. Obvykle jsou pak tito poslanci využívání tou danou zemí k lobbingu za její zájmy. 
To asi existuje v mnoha zemích, co ale normální není je skutečnost, že nejvíc přátel mezi 
poslanci má skupina „česko-izraelská“ (celkem 72 poslanců). Přátel Izraele je mezi českými 
poslanci víc než přátel Slovenska (70) i dalších sousedních zemí, či tradičně blízkých zemí. 
Polsko má 43 poslanců, Rakousko 42 a Německo žádnou skupinu nemá – v protektorátu asi 
žádné přátele už nepotřebuje, Chorvatsko má 20 poslanců, Ukrajina 23, USA 48, Čína 19. Vedle 
toho působí komicky třeba Rwanda s 6 poslanci. 1-2-5-6 
https://ceskavec.com/2023/11/cesky-parlament-je-pobocka-izraelskeho-knessetu-
neuveritelne-pocty-poslaneckych-skupin-pratel-cizich-zemi 
---------------------------------------------- 

11. R-„ODZBROJIL ARMÁDU, VŠE DAL UKRAJINĚ.“ NOVÝ PROAMERICKÝ 
PORADCE ČERNOCHOVÉ. MÁME VAROVÁNÍ ZE SLOVENSKA.        ČR/SR 

28.11.2023 „Pěkný dáreček. Původně začínal ve Ficově straně SMER a působil v řadě 
politických neziskovek. Následně převlékl kabát a přeběhl k hnutí OL’aNO pod křídla šílence 
a bohužel i slovenského premiéra Igora Matoviče. Právě v jeho vládě zastával funkci ministra 
obrany a poté, co tato vláda padla, zůstal v čele resortu obrany a přeběhl už do třetí nově vzniklé 
strany „Demokrati“ pod vedením nově zvoleného premiéra Eduarda Hegera. Během působení 
na ministerstvu fakticky učinil slovenskou armádu nebojeschopnou. Protiletadlový systém S-
300 bez mrknutí oka poslal na Ukrajinu a stejným směrem následně putovalo třináct migů.“ 
Takové zprávy běží o Jaroslavu Naďovi, který se stal poradcem české ministryně obrany Jany 
Černochové, po internetu. Tak se na to pojďme podívat blíže.  1-2-5 
https://cz24.news/odzbrojil-armadu-vse-dal-ukrajine-novy-proamericky-poradce-
cernochove-mame-varovani-ze-slovenska/ 
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12. R-SLOVENSKÉ DOMÁCNOSTI NEBUDOU ZA PLYN PLATIT VÍCE NEŽ 
V LOŇSKÉM ROCE. CENY ENERGIÍ BYLY PRIORITOU NOVÉ VLÁDY.  SR  

 
27.11.2023 Postup Úřadu pro regulaci síťových odvětví (ÚRSO), který vydal cenové 
rozhodnutí dříve, než vláda rozhodne o kompenzacích pro ceny domácností není 
akceptovatelný. Resort hospodářství bude muset přehodnotit fungování tohoto úřadu. 
Slovenské domácnosti nebudou za plyn platit více než v loňském roce a rozhodnutí ÚRSO o 
cenách plynu považuje ministerstvo hospodářství za plynu skandální. 'Ministerstvo 
hospodářství SR má připraveny všechny potřebné kroky k tomu, aby vláda již na prvním 
prosincovém jednání schválila nařízení, které garantuje slovenským domácnostem stabilní ceny 
plynu, informuje resort.  3-4 
https://cz24.news/slovenske-domacnosti-nebudu-za-plyn-platit-viac-ako-v-minulom-
roku-ceny-energii-boli-prioritou-novej-vlady/ 
---------------------------------------------- 

13. R-1 KČ ZA ELEKTŘINU. U NÁS 10 KČ. VYHROŽOVÁNÍ. PRAVDA O 
LIPSKÉ BURSE SE ŠÍŘÍ.                                                                                       ČR 

30.11.2023 Vyhrožování, že když „nepojedeme“ podle německých cen elektřiny, nikdo nám 
neprodá ropu, odsoudil pro ParlamentníListy.cz energetický expert Milan Smutný. Podpořil tak 
někdejšího ředitele ČEZu Jaroslava Míla, který v televizní diskusi řekl, že na lipské burze 
nemusíme působit a nic nám nebrání v odchodu. „Francie si pohodlně hoví v dostatku elektřiny 
z jádra, kterou spotřebitelům prodávají za 42 eur za MWh, tedy asi za 1 Kč/kWh. My máme 
10násobné ceny a po lednu s novými tarify ERÚ vinou právě obnovitelných zdrojů to bude 
nadále stoupat s astronomickými náklady na distribuci,“ říká odborný mluvčí think-tanku 
Realistická energetika a ekologie.  3-4-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/ekonomika/1-Kc-za-elektrinu-U-nas-10-Kc-
Vyhrozovani-Pravda-o-lipske-burze-se-siri-746801 
---------------------------------------------- 

14. R-DŮCHODOVOU REFORMU PROSADÍME, VZKÁZAL FIALA. A 
POSLANCI UŽ VĚDÍ, CO JUREČKA NA LIDI CHYSTÁ                               ČR 

30.11.2023 Premiér Fiala v pondělí tvrdil, že vláda o úsporném balíčku široce jednala s odbory, 
opozicí i všemi ostatními. Poslankyně SPD Lucie Šafránková, která hnutí zastupuje ve výboru 
pro sociální záležitosti, uvádí tato premiérova slova do reality. Nyní se poslanci zabývají 
především důchodovou reformou ministra Jurečky. O té premiér také několikrát zopakoval, že 
bude prosazena. Speciální pozornost jsme věnovali zejména stávce pracovníků ve školství, kde 
je situace vinou vlády mimořádně špatná a hrozí zde významné zhoršení kvality vzdělávání, 
což je pro nás nepřijatelné. Přitom tato vláda bezostyšně a pokrytecky označuje školství a 
vzdělávání jako svoji prioritu. Je naprosto evidentní, že působení vlády Petra Fialy vede 
k neustálému zhoršování ekonomické a sociální situace v naší zemi a k historicky nebývalému 
propadu životní úrovně našich občanů – zejména těch, kteří poctivě pracují, ale i důchodců a 
zdravotně postižených. Vláda je zcela nekompetentní, chová se arogantně a nevede skutečný 
sociální dialog.  3-4-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Duchodovou-reformu-prosadime-
vzkazal-Fiala-A-poslanci-uz-vedi-co-Jurecka-na-lidi-chysta-746863 
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15. R-BABIŠ (ANO): VŽDYŤ VY JSTE S TÍM NIC NEUDĚLALI. VY TADY 
JENOM DOKOLA VYKLÁDÁTE NESMYSLY.                                               ČR 

30.11.2023 Pan premiér mluvil o korektní debatě. Ale s panem premiérem bychom si měli 
vysvětlit, co je to korektní debata. Jestli je to ten váš monotónní tón, různé manipulace a 
nepravdy, zase jste se vracel do minulosti. Nebo co to je, ta korektní debata, věcná debata? Já 
myslím, že většina lidí, která vás poslouchala, vám vůbec nerozuměla. Oni nevědí, co to je 
regulovaná složka, oni vidí tu fakturu včetně DPH, kterou musí zaplatit. Vy dneska tvrdíte, že 
jste někomu pomohli a já vám přečtu, komu jste pomohli. Právě těm, kteří nejvíc na vysokých 
cenách energií zbohatli. Mám tady celý seznam. Takže jaký je výsledek? Vy říkáte, že máme 
dobrou energetickou budoucnost a že budeme soběstační. My samozřejmě jsme v elektřině už 
dávno soběstační, vždyť exportujeme. No, a jaké jsou ty vaše konkrétní výsledky?   3-4-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Babis-ANO-Vzdyt-vy-jste-s-
tim-nic-neudelali-Vy-tady-jenom-dokola-stale-vykladate-nesmysly-746934 
------------------------------------------------- 

16. G-MOLDAVSKO JE ROZPRODÁVÁNO ZÁPADNÍM KORPORACÍM 
MOLDAVSKO  

29.11.2023 V Moldavsku jsou farmáři zjevně vládou systematicky zahnáni do záhuby, aby 
nakonec prodali svou půdu západním korporacím. Tak hodnotí situaci ve svém analytickém 
textu německý expert na východní Evropu Thomas Röper. Připomíná, že v Moldavsku od léta 
probíhají protesty farmářů, kdy farmáři požadovali omezení dovozu a tranzitu obilí z 
Ukrajiny. Protestující farmáři požadovali od vlády moratorium na udělování pokut a navýšení 
finanční pomoci pro zemědělství, které trpělo následky sucha v roce 2022 a propadem cen obilí 
kvůli dovozu levného ukrajinského obilí. Moldavská vláda původně slíbila zemědělcům pomoc 
a omezení dovozu obilí z Ukrajiny. Náměstek ukrajinského ministra hospodářství, obchodu a 
zemědělství to popsal jako „extrémně nepřátelský krok“, který „bude mít za následek okamžitý 
zákaz veškerého dovozu z Moldavska“.   2-4-5-6 
https://www.anti-spiegel.ru/2023/moldawien-wird-an-westliche-konzerne-verscherbelt/ 
---------------------------------------------- 

17. G-MADUROVO POSLEDNÍ VAROVÁNÍ GUYANĚ PODPOROVANÉ USA. 
VENEZUELA NASADÍ PŘES 350 000 VOJÁKŮ. BRAZÍLIE MOBILIZUJE 
ARMÁDU.                                                     GUYANA/VENEZUELA/BRAZÍLIE 

27.11.2023 Pokud se Guyana podporovaná Spojenými státy bude i nadále snažit využívat zdroje 
sporné oblasti mezi zeměmi, mohlo by to vést k vážné eskalaci napětí mezi oběma národy. 17. 
února, v den 57. výročí Ženevské dohody, vyhlásila venezuelská vláda svou suverenitu nad 
regionem Essequibo. Ministerstvo zahraničních věcí zopakovalo závazek země k dohodě 
zprostředkované OSN jako jedinému legitimnímu řešení pokračujícího územního sporu. 
Ženevská dohoda z roku 1966 zrušila arbitrážní nález z roku 1899, který britské kolonizované 
Guayaně udělil pětičlenný tribunál, který vyloučil venezuelské zástupce. Dohoda stanovila, že 
mezi oběma zeměmi by mělo být dosaženo vyjednaného urovnání poté, co Guayana v květnu 
téhož roku získala nezávislost, k žádnému urovnání však nikdy nedošlo.  2-5-6 
https://tfiglobalnews.com/ 
---------------------------------------------- 
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18. G-POBALTSKÉ STÁTY IGNORUJÍCÍ ZÁKLADNÍ PRINCIPY EVROPSKÉ 
BEZPEČNOSTI                                                                      POBALTSKÉ STÁTY 

29.11.2023 Pobaltské země vykazují nedostatek geopolitických znalostí a skutečnou 
strategickou iracionalitu. Estonsko, Lotyšsko a Litva kritizují Organizaci pro bezpečnost a 
spolupráci v Evropě (OBSE) a odsuzují účast Ruské federace na akci tohoto bloku. Podle nich 
není možné, aby se Moskva účastnila zasedání OBSE, přestože je členskou zemí této 
organizace, což svědčí o velké neschopnosti pobaltských států vyrovnat se s geopolitickou 
realitou Evropy. Ministři zahraničí těchto tří zemí vydali společné prohlášení, v němž uvedli, 
že se příští konference OBSE nezúčastní kvůli přítomnosti šéfa ruské diplomacie Sergeje 
Lavrova. Pro pobaltské státy je Lavrovova účast „legitimizací ruské agrese“, a proto se tyto 
země jako stoupenci Ukrajiny nemohou akce zúčastnit.  1-2-5-6 
https://infobrics.org/post/39970/ 
---------------------------------------------- 

19. G-ČÍNSKÝ EXPERT: ČEKÁ NÁS KATASTROFA HORŠÍ NEŽ STUDENÁ 
VÁLKA                                                                                                       ČÍNA/USA 

26.11.2023 Spojené státy a Čína jsou jedinými zeměmi, které lze považovat za velmoci, jimiž 
byly po většinu druhé poloviny 20. století Spojené státy a SSSR. Stejně jako tehdy má i 
současné velmocenské soupeření ideologickou souřadnici – čínská oddanost komunismu a 
nezpochybnitelná vláda její komunistické strany (KS Číny) kontrastují s americkým systémem 
demokratického kapitalismu. Dnes Peking a Washington soupeří o podporu a vliv v takzvaném 
“globálním Jihu”, podobně jako SSSR a Spojené státy působily v takzvaném třetím světě. Výše 
uvedené podobnosti jsou však vyváženy řadou významných rozdílů. Vztah mezi úzce 
propojenými ekonomikami Spojených států a Číny se jen málo podobá sovětsko-americkým 
vztahům, které fungovaly téměř nezávisle na sobě.. Důležité je, že KS Číny nyní zřídkakdy 
vychvaluje leninismus jako něco samostatného a častěji se odvolává na marxismus jako na 
vedoucí ideologii, ačkoli si toho na Západě málokdo všimne. Ačkoli tedy v americko-čínském 
soupeření existují konkurenční modely, nejedná se o stejný globální ideologický souboj, jaký 
vedly Washington a Moskva.   1-2-3-4-6 
https://dzen.ru/a/ZWD4CtyckWAkUg8M 
----------------------------------------------- 

20. G-BILD: KATAR PONÍŽIL NĚMECKÉHO PREZIDENTA           NĚMECKO 

27.11.2023 Německý prezident Frank-Walter Steinmeier musel po středečním přistání v 
katarské metropoli Dauhá půl hodiny čekat nahoře na schůdcích, než mohl sestoupit z letadla, 
protože ho neměl kdo uvítat. Diplomatického faux pas si všímají německá média. Letadlo s 
německým prezidentem však přistálo o něco dříve, než oficiální program předpokládal, a 
ponížení tak podle všeho nebylo záměrné. Podle bulvárního deníku Bild prezident nakonec 
odcházel z následného jednání s katarským emírem Tamimem bin Hamad Chalífou Sáním 
v dobré náladě a vyjádřil naději, že palestinské radikální hnutí Hamás brzy propustí i zbylou 
zhruba desítku německých rukojmích. Katar sehrává klíčovou zprostředkující roli v jednáních 
mezi Izraelem a Hamásem.  1-2-5-6 
https://www.spiegel.de/politik/deutschland/frank-walter-steinmeier-muss-bei-ankunft-
in-katar-im-flugzeug-warten-a-e378475e-a3fc-4e53-8391-5a42120324f6 
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21. G-FRANCOUZI JSOU POBOUŘENI ZE SMRTI 12LETÉHO CHLAPCE, 
KTERÝ PO OČKOVÁNÍ PROTI HPV ZKOLABOVAL NA PODLAZE ŠKOLY. 
FRANCIE  

 
27.11.2023 Přestože v USA, Indii, Japonsku, Kolumbii, Španělsku a Francii existuje několik 
soudních sporů dokazujících, že vakcína proti HPV je nástrojem smrti a zkázy, farmaceutické 
společnosti a nadnárodní organizace nadále financují po celém světě kampaně na očkování proti 
HPV přímo na školách. Celostátní očkovací kampaň proti HPV byla spuštěna i ve 
francouzských školách 19. října 2023 a byla zaměřena na školáky ve věku 11 až 14 let. Nejenže 
byl tento toxický injekční jed na bázi hliníku aplikován každému žákovi, ale už také způsobil 
smrt dvanáctiletého chlapce jménem Elouan. Smrt dvanáctiletého chlapce po vakcíně Gardasil 
vyvolala celonárodní pobouření Mladý Elouan zkolaboval jen pár minut po podání vakcíny 
Gardasil proti HPV na Saint-Dominique College, soukromé škole v Saint-Herblain nedaleko 
Nantes. Po kolapsu chlapec utrpěl trauma hlavy a byl převezen do univerzitní nemocnice v 
Nantes. V nemocnici se jeho stav zhoršil a 27. října 2023 skonal. 3-4-5-6 
https://www.naturalnews.com/2023-11-28-school-vaccine-campaigns-under-scrutiny-in-
france.html 
----------------------------------------------- 
 

22. G-PŘICHÁZÍ KONEC DOLARU A KOLAPS GLOBÁLNÍHO FINANČNÍHO 
SYSTÉMU                                                                           USA/GLOBÁLNÍ SVĚT 

 
26.11.2023 „Dolar od roku 1971 ztratil 99 % své kupní síly“ Nové varování před hrozícím 
kolapsem moderního finančního systému vydala nedávná zpráva známé švýcarské společnosti 
Gold Switzerland. Podle domu se očekává, že svět bude velmi brzy svědkem konce měny 
(dolaru) a především finančního systému, jehož pád Číňané dlouho předpovídali (již v roce 
1971, kdy americký prezident R. Nixon, zavřel zlaté okno) jak se zhroutí. Jak uvádí švýcarský 
dům: ' Neexistuje způsob, jak se vyhnout kolapsu systému, který expandoval více, než bylo 
dovoleno, kvůli neomezené úvěrové expanzi. 2-4-6 
https://www.pronews.gr/oikonomia/gold-switzerland-erxetai-to-telos-tou-dolariou-kai-
katarreysi-tou-pagkosmiou-xrimatopistotikou-systimatos/ 
----------------------------------------------- 

23. G-SKUPINA 12 EUROPOSLANCŮ POSLALA DOPIS WHO VYMEZUJÍCÍ SE 
PROTI ZAVÁDĚNÍ DIKTÁTORSKÝCH PRAVIDEL                                     EU 

28.11.2023 Zřejmě i v souvislosti s tím, že zbývají poslední dva dny k zaslání námitek proti 
změnám Mezinárodních zdravotních předpisů, které byly údajně schváleny již v květnu 2022, 
se nyní na poslední chvíli rozhodla skupina europoslanců zaslat WHO dopis, ve kterém se vůči 
změnám MZP vymezuje. Světová zdravotnická organizace (WHO) chce změnit mezinárodní 
právo týkající se pandemií. Aby změny prosadila, snaží se nyní porušovat pravidla. Poslanci 
Evropského parlamentu objevili něco zvláštního. Na internetových stránkách WHO 
je k dispozici dokument o změnách Mezinárodních zdravotních předpisů z roku 2005. WHO 
cituje tento dokument jako důkaz, že na Světovém zdravotnickém shromáždění v květnu 2022 
se hlasovalo o některých pozměňovacích návrzích.    2-3-4-5-6 
https://www.ninefornews.nl/who-probeert-de-regels-te-overtreden-en-deze-
europarlementariers-komen-daartegen-in-verzet/ 
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24. G-ZÁPADNÍ ELITY SE STAVÍ PROTI VŠEM NÁRODŮM RUSKA – PROTI 
PUTINOVI                                                                                                          RUSKO 

 
30.11.2023 Ruský prezident Vladimir Putin v úterý vášnivě vyzval k solidaritě mezi různými 
národy země. V projevu na plenárním zasedání Mezinárodní ruské lidové rady Putin varoval 
před pokusy Západu zasít v zemi rozdělení a pokusy rozdělit její území podle etnických linií. 
Takové úsilí je zaměřeno nejen na poškození samotného ruského lidu, ale proti všem skupinám, 
které zemi tvoří, prohlásil Putin. „Rusofobie a další formy rasismu a neonacismu se staly téměř 
oficiální ideologií západních vládnoucích elit. Jsou namířeny nejen proti Rusům, ale proti všem 
národům Ruska: Tatarům, Čečencům, Avarům, Tuvincům, Baškirům, Burjatům, Jakutům, 
Osetinům, Židům, Ingušům, Mari, Altajcům. Je nás mnoho, nebudu je teď všechny jmenovat, 
ale opakuji, je to namířeno proti všem národům Ruska,“ prohlásil prezident.     1-2-3-4-5-6 
https://www.rt.com/russia/588140-putin-west-racism/ 
----------------------------------------------- 

 
25. G – PRŮZKUM ODHALUJE TŘI NEJVĚTŠÍ OBAVY RUSŮ                   RUSKO 

 
30.11.2023 Nový výzkum výzkumného centra NAFI a VSK Insurance House odhalil, že 
vyhlídka vážně onemocní je největší starostí ruského lidu na cestě do nového roku. Téměř jedna 
třetina respondentů uvedla, že onemocnět je jejich hlavním strachem, podle ruských médií, z 
nichž největší počet tvoří ženy a lidé žijící sami. Mezi další starosti, které Rusy v současnosti 
trápí, patří životní náklady (27 %) a rizika, kterým čelí jejich děti (26 %). Výzkum byl proveden 
v listopadu, kdy bylo požádáno o názor 1600 dospělých ze všech regionů Ruské federace. 
Průzkum ukazuje, že více než 90 % Rusů má alespoň jednu velkou obavu. Přibližně 70 % 
respondentů však uvedlo, že v roce 2024 očekává lepší rok.  2-3-4 
https://www.rt.com/russia/588333-russians-main-worries-poll/ 
----------------------------------------------- 
 

26. G-„OBROVSKÁ ODPOVĚDNOST“: VALERIJ GERGIJEV OFICIÁLNĚ 
PŘEVZAL POZICI ŘEDITELE „VELKÉHO DIVADLA“                      RUSKO 
 

1.12.2023 V pátek 1. prosince byl Valerij Gergijev, dirigent a umělecký šéf Mariinského 
divadla, jmenován generálním ředitelem Státního akademického Velkého divadla na dobu pěti 
let. Zároveň povede dvě hlavní kulturní instituce v zemi. Nového ředitele představila 
divadelníkům a souboru místopředsedkyně vlády Taťána Goliková. Setkání byla přítomna také 
ministryně kultury Olga Lyubimova. V pátek 1. prosince lidový umělec Ruska, dirigent a 
umělecký ředitel Mariinského divadla Valerij Gergijev nahradil Vladimira Urina ve funkci 
generálního ředitele Státního akademického Velkého divadla. Podle nařízení premiéra Michaila 
Mišustina byla dohoda s Gergijevem uzavřena na dobu pěti let. Ruský vládní web také uvádí, 
že Urin opustil svůj post z vlastní vůle. Nového ředitele představila souboru místopředsedkyně 
vlády Taťána Goliková v historické budově Velkého divadla. Setkání se zúčastnila ministryně 
kultury Olga Lyubimová, umělci z různých oddělení divadla a Vladimír Urin, který na oplátku 
poděkoval svým kolegům „za deset let štěstí“.  3 
https://russian.rt.com/nopolitics/article/1239520-valerii-gergiev-bolshoi-teatr-direktor 
----------------------------------------------- 
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27. G-SERGEJ POLETAJEV: NEVYŘČENÝ PŘÍBĚH O TOM, JAK RUSKO 
MOHLO SKONČIT JAKO ARGENTINA                                                   RUSKO 

 
1.12.2023 V 90. letech 20. století byla Argentina často uváděna jako příklad „ekonomického 
zázraku“ a Rusku bylo doporučeno přijmout stejná ekonomická opatření jako Buenos Aires: 
pečlivě dodržovat všechna doporučení Mezinárodního měnového fondu, odstranit překážky 
obchodu, prodat klíčová odvětví ekonomiku západním investorům, eliminovat sociální sektor 
a učinit z dolaru oficiální měnu namísto „tuhého“ rublu. O čtvrt století později se ukázalo, že 
Argentina byla skutečně dobrým příkladem... osudu, kterému se Rusko dokázalo vyhnout. 
Mezinárodní měnový fond (MMF) má špatnou pověst. Mnozí věří, že namísto poskytování 
skutečných řešení ekonomických problémů, kterým čelí země, které hledají jeho pomoc, je 
MMF „dokončí“ a zcela připraví tyto země o finanční nezávislost. To je částečně pravda. Ve 
skutečnosti se země, které jsou na tom dobře, na MMF neobracejí – organizace je obvykle 
poslední možností pro národy, které čelí ekonomické krizi, i když prostředky, které poskytuje, 
nejsou pro země v nouzi dostatečné. MMF byl kdysi přirovnáván k mikrofinanční organizaci, 
protože obě mění finančně negramotné a zoufalé lidi v oběti úvěrového otroctví.  4-5-6 
https://www.rt.com/news/587925-economic-policy-argentina-russia/ 
----------------------------------------------- 
 

28. G-RUSKO ZVAŽUJE ZÁKAZ MOBILNÍCH TELEFONŮ VE ŠKOLÁCH 
RUSKO 
 

1.12.2023 Skupina ruských zákonodárců představila pozměňovací návrh, který se snaží vyhlásit 
zákaz používání mobilních telefonů ve všech školách po celé zemi. Minulý měsíc prošel prvním 
čtením v parlamentu návrh zákona zakazující jejich používání ve školách. Původně se v ní 
říkalo, že mobilní telefony lze používat pro vzdělávací účely. Podobná opatření byla zavedena 
v mnoha dalších zemích, přičemž Organizace spojených národů pro výchovu, vědu a kulturu 
(UNESCO) obhajovala taková omezení na začátku tohoto roku. V pátek RIA Novosti s 
odvoláním na návrh legislativy uvedla, že úplný zákaz mobilních telefonů ve školách je 
prosazován mluvčím Vjačeslavem Volodinem a šéfy všech stran zastoupených v Dumě.  3-5 
https://www.rt.com/russia/588335-russian-mps-bill-ban-cell-phones-schools/ 
----------------------------------------------- 

29. G-JEŠTĚ VĚTŠÍ CENZURA A ORWELLOVSKÁ KONTROLA. VÁLKA 
PROTI SVOBODĚ SLOVA NA NEJVYŠŠÍ ÚROVNI           GLOBÁLNÍ SVĚT 

1.12.2023 OSN eskaluje svou válku proti „konspiračním teoriím“ a „dezinformacím“ 
vytvářením „internetu důvěry“. Silná agentura OSN představila plán na regulaci sociálních 
médií a online komunikace a zároveň zakročila proti tomu, co popisuje jako „falešné 
informace“ a „konspirace Agentura OSN se zaměřuje zejména na vytvoření „internetu důvěry“ 
zaměřením se na to, co nazývá „dezinformace“, „nenávistné projevy“ a „konspirační teorie“. 
Příklady vyjádření označených jako zastavení nebo omezení zahrnují obavy z voleb, opatření 
v oblasti veřejného zdraví a prosazování, které by mohly představovat „podněcování k 
diskriminaci“. akční teorie“, což vyvolalo poplach mezi zastánci svobody projevu a předními 
americkými zákonodárci. 1-2-5-6 
https://skspravy.sk/svet/cenzura-svet/zakerny-plan-unesco-na-regulaciu-socialnych-
medii-a-kontrolu-reci-online/ 
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30. G-MOZEK JE BITEVNÍ POLE BUDOUCNOSTI. STANOVENÝM CÍLEM 
WEF JE „ZMĚNIT LIDSKOU BYTOST“                                  GLOBÁLNÍ SVĚT  
 

1.12.2023 Řízená energie je ozbrojována. Mozky jednotlivců mohou být zaměřeny 
mikrovlnami. Neurolog DARPA a vedoucí programu neuroetických studií na Georgetownské 
univerzitě ve Washingtonu DC Dr. James Giordano, který je rovněž expertem na zbraně, zahájil 
svou prezentaci na vojenské akademii West Point NY slovy: „Mozek je a bude 21. století 
bojiště. Konec příběhu.' Dr. Giordano mluví o tom, jak může být řízená energie a jak je 
vyzbrojována. Mozky jednotlivců mohou být zaměřeny mikrovlnami, typem 5G a brzy přijdou 
6G, jejichž antény rostou jako houby po celém světě. Říkají vám, že je to proto, aby byl váš 
internet a stále důmyslnější počítače a chytré telefony rychlejší, s větší dosahovou kapacitou – 
a aby pomohla pokročit v digitalizaci. To vše může být do určité míry pravda, ale skutečným 
důvodem těchto mikrovlnných věží je zacílit na VÁS, jednotlivce. Proč? Z jiných zdrojů víme, 
že čtvrtá průmyslová revoluce je v plné realizaci.  1-2-3-4-5-6 
https://www.globalresearch.ca/brain-battlefield-future/5822326 
----------------------------------------------- 
LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

 

Rozdělení s ohledem na obsah  

Bude k dispozici v rámečku na konci krátkého popisku zprávy. Ve hře bude 6 čísel odkazující 
na priority koncentrace řízení, a to v tomto formátu: 1, 2, 3, 4, 5, 6. Podrobněji tedy s tímto 
členěním: 

1. První priorita (světonázor, filozofie, obecná metodologie) 
2. Druhá priorita (poučení z historie, poukaz na možný dopad v budoucnosti) 
3. Třetí priorita (náboženství, ideologie, technologie, věda) 
4. Čtvrtá priorita (finančnictví, ekonomika obecně, lichva apod.) 
5. Pátá priorita (negativní prekurzory společnosti obecně, alkoholismus, drogy apod.) 
6. Šestá priorita (vojenské konflikty, geopolitické otřesy, působení globálně-mocenského 

systému obecně) 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 


